
SPRÁVA PREDSEDU PS – URBARIÁT VALČA O ČINNOSTI VÝBORU A STAVE 

SPOLOČENSTVA ZA ROK 2014 PREDLOŢENÁ VALNÉMU ZHROMAŢDENIU  

                                                       DŇA 21.03.2015. 

 

 

 

 

Váţené dámy váţení páni dovoľte mi, aby som ako predseda PS - Urbariát Valča predloţil 

správu Výboru PS – Urbariát Valča za rok 2014. 

 

 

 

 

 

 

Hneď na začiatku ,by som chcel vyhodnotiť Uznesenia z VZ konaného dňa  

22. Marca 2014. 

 

VZ konané dňa 22.03. 2014 svojím uznesením uloţilo výboru nasledovné úlohy : 

 

 

 

 

1. Zabezpečiť výberové konanie na kompletné zabezpečenie ťaţby drevnej hmoty v roku 

2014. 

 

Výberové konanie bolo spravené za účasti celého výboru a dozornej rady. 

 

 

2.  V roku 2014 maximálne čerpanie financií 3 000 €. Na dostavbu poţiarneho urbárskeho 

domu. 

 

V roku 2014  bolo čerpanie financií za materiál a za práce 2 5OO.€. 

 

Urobená bola vnútorná elektroinštalácia, izolácie podlahy, priečky a hrubé omietky.  

V závere mojej správy výbor predloţí návrh na ďalšie financovanie poţiarneho 

urbárskeho domu. 

 

Výbor konštatuje, ţe uznesenia z VZ boli splnené. 

 

Váţení členovia a členky PS – Urbariát Valča. 

 

     Výbor PSU sa v  roku 2014 resp. od VZ po dnešné VZ stretol 12 krát. Dochádzka členov 

výboru bola dobrá a zasadnutia boli vţdy konštruktívne a vecné. Hneď po VZ sme vykonali 

potrebné zápisy do registra pozemkových spoločenstiev na Obvodnom lesnom úrade 

v Martine. Kde sme museli postupovať v zmysle zákona 97/2013 Z. z. všetky poţadované 

údaje boli zaregistrované. 

     V mesiaci apríl sme urobili výberové konanie na ťaţbu drevnej hmoty v dvoch etapách 

a to rubná ťaţba a ťaţba s prebierok. 

Rubnú ťaţbu vyhrala firma Drevita  konateľ firmy p. Ján Koťka. 



Prebierky vyhrala firma p. Ing. Mariána Kolomazníka. Výberové konania boli vykonané 

v súlade s uznesením z VZ. Výberové konania riadil predseda dozornej rady Ing. Hašto 

Radovan prítomní boli všetci členovia výboru a dozornej rady. 

 

     Všetky práce v rubnej ťaţbe v poraste č. 201 B sa začali načas, ale vplyvom počasia, 

neustále daţde a rozmoknutý terén, boli práce v rubnej ťaţbe prerušené . Nechceli sme 

riskovať devastáciu územia rubnej ťaţby a zničenie jedinej prístupovej cesty cez Šindolnú. 

     Práce v prebierkach a prerezávkach boli vykonané tieţ len v polovičnom rozsahu 

v priestore  Bazovej v poraste č. 200A. 

 

Výbor PSU rozhodol, ţe dokončenie prác  podľa podpísaných zmlúv sa vykoná v roku 2015 

za priaznivejších klimatických podmienok.  

 

     V rámci uhadzovania porastov po ťaţbe, zalesňovania a ochrany sadeníc pred poškodením 

zverov sme vykonali všetky potrebné práce. Tieto práce sme vykonali dodávateľským 

spôsobom firmou Loskol, s.r.o. Hornej Štubne. 

 

     V roku 2014 sme zaznamenali aj v podstate malé kalamity, ktoré sa nám porastov  podarilo 

odstrániť. 

     Celkový prehľad všetkých druhov ťaţieb a odborných prác v lese vyhodnotí odborný lesný 

hospodár  p. Ing. Kolomazník  vo svojej správe. 

 

    Pri meraní drevnej hmoty boli vţdy členovia výboru a pozemkového spoločenstva p. 

Frlička Ján,  Šufák Dušan a Kulich Milan . 

 

Váţené členky a členovia pozemkového spoločenstva dovoľte mi , aby som Vás informoval 

o priebehu VZ poľovného zdruţenia . 

VZ poľovného zdruţenia bolo organizované spoločnosťou VIA SLOVAKIA v priestoroch 

Štátnych lesov Ţilina. VIA SLOVAKIA ako väčšinový vlastník poľovných pozemkov mala 

právo toto VZ organizovať. Na VZ som sa zúčastnil ako zástupca PS – Urbariát Valča 

spoločne s predstaviteľmi a členmi Poľovného zdruţenia Urbariát Valča. Po zahájení VZ boli 

preverované všetky vlastnícke vzťahy a nakoľko to bolo veľmi náročné overovanie tak sa 

dohodlo, ţe po overení vlastníckych vzťahov bude VZ pokračovať o týţdeň. 

     Na tomto VZ som uţ bol len sám  ostatný pozvaný neprišli a zastupoval som ako predseda  

PS Urbariát Valča, len pozemkové spoločenstvo. 

Pozemky na základe zákona o poľovníctve a rozhodnutia VZ pripadli do nájmu Poľovnému 

zdruţeniu VIA SLOVAKIA. Za pozemky o výmere  240 ha. dostaneme ročne  291€. 

 

Vzhľadom na uvedenú skutočnosť treba zváţiť či Poľovné zdruţenie Urbariát Valča ma 

zmysel pod týmto názvom udrţať v činnosti. 

 

V ďalšej činnosti musím spomenúť pomoc výboru pri obnove kultúrnej pamiatky 

Partizánskych bunkrov v Bazovej, a na základe rozhodnutia VZ pomoc pri obnove strechy 

nášho kostola Povýšenia Svätého Kríţa.  

 

 

Rok 2014 bol rokom veľkých zmien vo vlastníckych vzťahoch. Podielnici členovia 

spoločenstve nenašli cestu, aby prišli na výbor a oznámili či osobne, alebo písomne, ţe kúpili, 

predali, alebo nejakým iným spôsobom prišli k podielom. Ja ako predseda spoločenstva som 



spoločne s podpredsedom spoločenstva a predsedom DR strávil pri vypracovaní 

hodnoverných zoznamov niekoľko desiatok hodín. 

V tejto súvislosti, by som ešte spomenul ukončenie registra obnovy evidencie pozemkov 

/ROEP/ v obci Valča.  

Ako člen komisie som sa zúčastnil dvoch zasadnutí a môţem konštatovať, ţe všetky 

pripomienky boli prerokované zodpovedne. Naša pripomienka ohľadom zapísaného podielu 

na LV 1097 bola vysvetlená v tom zmysle, ţe ako členovia PS máme majetok len v polovici 

a druhá polovica je v majetku súkromných osôb. 

ROEP ako taký je v obci Valča v poslednej fáze a po zverejnení na verejnej tabuli obce 

a uplynutí zákonom stanovenej doby zverejnenia bude zapísaný v katastrálnom registri. 

 

 

 

 

     Váţene dámy a páni na tomto VZ si zvolíme nových členov výboru a dozornej rady. 

Dovoľte mi, aby som poďakoval všetkým členom výboru a dozornej rady za vykonanú prácu 

v orgánoch spoločenstva za predchádzajúce roky. Nebudem chváliť jednotlivcov, kaţdý dobré 

vie,  čo dobré vykonal pre spoločenstvo a taktieţ kaţdý dobre vie čím spoločenstvu uškodil. 

Ďalej mi dovoľte poďakovať starostke obce Valča  JUDr. Márii Ondráčkovej a poslancom 

obce, ţe nám prijatím uznesenia OZ zabezpečili pouţívanie tohto kultúrneho domu na 

schôdze výboru PS a Valné zhromaţdenia bezplatne.    

 

Na záver Vám prajem veľa zdravia veľa osobných úspechov a pevnú ruku pri voľbe nových 

členov výboru a dozornej rady. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

      

Váţené dámy Váţení páni ďakujem za pozornosť. 

 

 

 

 

Spracoval: Milan Kulich 

                  Predseda PSU. 

 

 


